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Protokół 

z obrad XL sesji Rady Miejskiej w Halinowie 
w dniu 01 czerwca 2010 roku 

 
 
I. Otwarcie obrad sesji.  

Obrady XL sesji Rady Miejskiej w Halinowie w dniu 01 czerwca 2010 roku otworzył  
o godz. 900 Przewodniczący Rady Włodzimierz Gronczewski.  
Na wstępie Przewodniczący przywitał przedstawicieli lokalnej prasy, przybyłych gości, radnych  
i sołtysów Gminy Halinów. 
 
II. Stwierdzenie quorum Rady. 
 Na podstawie odczytanej listy obecności Przewodniczący stwierdził quorum Rady  
w liczbie 11 Radnych ( nieobecni na sali Radni: T. Dubiński, B. Janczarek, J. Stankiewicz  
i M. Sukiennik ) i uznał prawomocność obrad. 
 
III.  Przyjęcie porządku obrad. 
           Przewodniczący odczytał porządek obrad, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie w wyniku głosowania:  
za – 11, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
( nieobecni na sali Radni: T. Dubiński, B. Janczarek, J. Stankiewicz i M. Sukiennik ).  
 
IV.  Przyjęcie protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej w dniu 29.04.10 r. 
Do protokołu nie zostały wniesione żadne uwagi. 
 Protokół z obrad sesji Rady Miejskiej w dniu 29.04.10 r. został przyjęty w wyniku 
głosowania:  
za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1 
( nieobecni na sali Radni: T. Dubiński B. Janczarek, J. Stankiewicz i M. Sukiennik). 
Przewodniczący Rady Wł. Gronczewski stwierdził przyjęcie protokołu. 
 
V.   Informacja na temat stanu bezpieczeństwa w gminie. 
Przewodniczący Rady oddał głos asp. sztab. Panu Antoniemu Jurkowi,  p.o. Komendanta 
Komisariatu w Halinowie, który zaprezentował w formie slajdów i szczegółowo omówił 
podsumowanie wyników pracy Komisariatu w 2009 roku.  
Mówca wskazał, że w minionym roku wśród przestępstw zanotowano najwięcej zdarzeń 
niekryminalnych: wypadków i kolizji oraz przestępstw przeciwko rodzinie ( znęcanie się nad 
rodziną i demoralizowanie nieletnich ). Najczęściej popełniane przestępstwa o charakterze 
kryminalnym to, podobnie jak w latach poprzednich, kradzieże cudzej rzeczy: kradzieże  
z włamaniem do budynków, kradzieże pojazdów oraz rozboje, bójki i pobicia, uszkodzenie mienia, 
a także wypadki z udziałem nietrzeźwych kierowców.  
Przewodniczący Rady Wł. Gronczewski zwrócił uwagę, że w przedstawionych statystykach nie ma 
informacji na temat wysypywania śmieci, używania alkoholu w miejscach publicznych itp. 
Asp. szt. A. Jurek poinformował, że wykroczenia te ujęte są w ogólnych statystykach. W sytuacjach 
ujawnienia wymienionych przestępstw na sprawców nakładane są mandaty, a sprawy kierowane do 
Sądu Grodzkiego. 
Radna M. Kaim zwróciła się z pytaniem o miejsca na terenie gminy, w których stwierdza się 
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najwięcej przestępstw. 
P.o. Komendanta A. Jurek odpowiedział, że jest sporządzona tzw. mapa bezpieczeństwa,  
na której takie miejsca będą wskazane. Są to między innymi: 
- rejon stacji PKP w Halinowie i w Cisiu, 
- rejon Domu Kultury w Halinowie, 
- okolice Rynku, klubu jeździeckiego oraz ruin zamku w Okuniewie.  
Najwięcej włamań do domów ma miejsce w Józefinie przy ul. Stołecznej i ulicach odchodzących 
od niej. 
Na pytanie Radnego M. Pietrusińskiego, czy są skargi na działania Policji i jak zostały one 
rozpatrzone, asp. szt. A. Jurek odpowiedział, że w minionym roku żaden policjant Komisariatu w 
Halinowie nie został ukarany.  
Sołtys Krzewiny A. Jackiewicz stwierdziła, że Policja nie robi nic, żeby w rejonie stacji PKP w 
Halinowie było bezpieczniej. 
P.o. Komendanta Pan A. Jurek wyjaśnił, że policjanci nie mogą być tam ciągle, dlatego zwrócił się 
z prośba o powiadamianie Policji o potrzebie interwencji w tym rejonie. 
Radny J. Papis poprosił o częstsze patrole na drodze krajowej nr 2. 
 Następnie p.o. Komendanta Komisariatu w Halinowie asp. szt. A. Jurek podziękował 
zebranym za uwagę i opuścił salę. 
  
VI.  Sprawozdanie z działalności Spółki Wodnej w 2009 roku. 
Sprawozdanie z działalności Spółki Wodnej w 2009 roku szczegółowo omówił Prezes Gminnej 
Spółki Wodnej Halinów Pan Henryk Foryś. 
W sprawozdaniu mówca zwrócił uwagę na zakres prac wykonanych przez spółkę w ubiegłym roku 
oraz kwestię niskich wpływów ze składek członkowskich. 
Szczegółowe informacje przekazane przez Pana H. Forysia znajdują się w materiałach Spółki 
Wodnej. 
 
VII. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie polityki społecznej. 
Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie polityki społecznej w części dotyczącej działań Urzędu 
przedstawione zostało przez podinsp. ds. polityki społecznej Pana Damiana Steca i stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
Część odnoszącą się do działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Halinowie w 2009 
roku omówiła Kierownik Ośrodka Pani Krystyna Chróścicka. Sprawozdanie to stanowi załącznik  
nr 3 do niniejszego protokołu. 
 
VIII. Sprawozdanie z działalności domów kultury, biblioteki publicznej i Gminnego Centrum 
Informacji. 
W tym punkcie swoje sprawozdania przedstawili kolejno: 
- w zastępstwie Dyrektora Domu Kultury w Halinowie Pana Andrzeja Żbika, instruktor Pan 
Mirosław Borczyński, stanowiące załącznik nr 4 do protokołu, 
- Dyrektor Domu Kultury w Okuniewie z filią w Michałowie Pan Piotr Siła, stanowiące załącznik 
nr 5 do protokołu.  
Dyrektor na zakończenie swojego wystąpienia,  w związku z rezygnacją z końcem czerwca b.r.  
z funkcji dyrektora, podziękował Radnym i Pani Burmistrz za sześć i pół roku owocnej współpracy, 
- Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Halinów oraz filii w Brzezinach i Okuniewie Pani Jadwiga 
Dudek, stanowiące załącznik nr 6 do protokołu,  
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- Kierownik Gminnego Centrum Informacji w Halinowie Pani Anna Rosa, stanowiące załącznik  
nr 7 do niniejszego protokołu. 
Na zakończenie Przewodniczący Rady Wł. Gronczewski podziękował mówcom. 
Na salę weszli Radni: T. Dubiński i P. Odalski. 
 
IX. Informacja z pracy Burmistrza.     
Burmistrz J. Damasiewicz poinformowała, że w okresie od ostatniej sesji: 
- trwają rozmowy i są negocjowane warunki umowy, dotyczącej bezpłatnego użyczenia budynku 
ośrodka zdrowia w Halinowie spółce NZOZ w Halinowie, reprezentowanej przez Pana Jerzego 
Zaniewskiego, skonstruowanie warunków umowy nastąpi w ciągu miesiąca,  
-  w dniu 19.05.10 r., w związku z rezygnacją Pani Edyty Woźniakowskiej, zostały przeprowadzone 
wybory sołtysa w Cisiu, w wyniku których nowym sołtysem został Pan Robert Kawecki, pozostały 
skład rady sołeckiej pozostał bez zmian, 
-  w dniu wczorajszym zostały podpisane arkusze organizacyjne szkół na następny rok szkolny, 
skutkujące zwiększeniem oddziałów przedszkolnych w Halinowie i Okuniewie, zatwierdzeniem 
dodatkowych godzin świetlic w każdej szkole, gdzie było zgłaszane takie zapotrzebowanie oraz 
dodatkowych godzin języka niemieckiego w gimnazjach, 
-  są prowadzone przygotowania do zbliżających się wyborów prezydenckich, 
-  z inicjatywy mieszkańców na terenie gminy odbyło się kilka akcji sprzątania okolicznych lasów: 

• w Budziskach, z inicjatywy jednego mieszkańca, który udostępnił zarówno swój sprzęt jak  
i pracowników, 

• w Hipolitowie, zorganizowana przez sołtysa i radnych Hipolitowa oraz Stowarzyszenie 
„Razem”, 

• w Królewskich Brzezinach, 
-   w związku z prowadzonymi kontrolami dotyczącymi utrzymania czystości   i porządku na terenie 
nieruchomości w naszej gminie w okresie od 20.03.2010 r. do 31.05.2010 r. skontrolowano: 
  1. Halinów:  
        -   ul. 3 – go Maja, 

              -   ul. Baśniowa, 
              -   ul. Powstania Styczniowego (w trakcie kontroli), 
              -   ul. Północna, 
         -   ul. Nad Stawami. 

 Skontrolowano 64 gospodarstw domowych, w tym w dniu kontroli 49 nie posiadało 
wszystkich wymaganych dokumentów (tj. umów lub rachunków na wywóz odpadów stałych  
i płynnych).  

        2. Hipolitów 
              -   ul. Bukowa (w trakcie kontroli), 
              -   ul. Jarzębinowa, 
              -   ul. Jaworowa, 
              -   ul. Jesionowa, 
              -   ul. Wierzbowa, 
              -   ul. Kolejowa, 
              -   ul. Warszawska. 

 Skontrolowano 141gospodarstw domowych, w tym w dniu kontroli 118 nie posiadało 
wszystkich wymaganych dokumentów.  

       3. Wielgolas Brzeziński: 
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  Skontrolowano 1 gospodarstwo domowe, w tym w dniu kontroli 1 nie posiadało wszystkich 
wymaganych dokumentów. 
 4. Okuniew:  

- ul. Południowa, 
- ul. Akacjowa, 
- ul. Działkowa, 
- ul. 1 – go Maja (w trakcie kontroli), 
- ul. Jabłoniowa, 
- ul. Husarii, 
- ul. Ułańska, 
- ul. Zacisze, 
- ul. Spółdzielcza. 

     Skontrolowano 53 gospodarstwa domowe, w tym w dniu kontroli 37 nie posiadało wszystkich 
wymaganych dokumentów. 
5. Długa Szlachecka: 

- ul. Wyszyńskiego. 
     Skontrolowano 1 gospodarstwo domowe, w tym w dniu kontroli 1 nie posiadało wszystkich 
wymaganych dokumentów. 
6. Michałów: 
      Skontrolowano 1 gospodarstwo domowe, które w dniu kontroli posiadało wszystkie wymagane 
dokumenty. 
 Spośród 261 gospodarstw (skontrolowanych w okresie od 20.03.2010 r. do 31.05.2010 r.), już 
236 gospodarstw dostarczyło umowy i rachunki na wywóz odpadów stałych i płynnych.   
 Na prośbę sołtysa Hipolitowa Pana Marcina Sikorskiego, w związku z sytuacją 
powodziową, która miała miejsce w całej Polsce w ramach solidarności z ludźmi dotkniętymi 
skutkami powodzi, Pani Burmistrz przekazała informację, że Stowarzyszenie „Razem”, wolontariat 
gminny, „Solidarność Pracowników Oświaty” naszej gminy zajmuje się organizacją zbiórki darów 
dla powodzian.  
W okresie od 06.06.10 r. do 13.06.10 r. w szkołach, aptekach, kościołach oraz w budynku Urzędu 
będą wystawione kartony i pojemniki.  
Szczegóły akcji omówił Pan M. Sikorski zwracając uwagę, że organizatorom, którzy są w stałym 
kontakcie z Caritasem, zależy tylko na środkach czystości, mopach, wodzie mineralnej, kocach i 
kaloszach. Dary będą przekazane Caritasowi, który następnie zajmie się ich dystrybucją. 
W dalszej części Burmistrz J. Damasiewicz poinformowała, że: 
- odbyło się spotkanie zorganizowane przez Starostę Mińskiego w sprawie mińskiego Pekaesu; 
w związku z tym, że Ministerstwo Skarbu podjęło decyzję o sprzedaży wszystkich Pekaesów 
starosta zaproponował wystąpienie z wnioskiem do ministerstwa, w którym przedstawi stanowisko 
samorządu powiatowego i samorządów gminnych, zainteresowanych komercjalizacją firmy i tym, 
aby Pekaes był własnością powiatu, 
- uczestniczyła w Walnym Zebraniu Lokalnej Grupy Działania Ziemi Mińskiej, dotyczącym 
głównie zmian w statucie, ważna informacja dla osób zainteresowanych: konkursy dotyczące 
małych projektów będą ogłaszane pod koniec wakacji albo na początku roku szkolnego. 
 Z – ca Burmistrza Pan Andrzej Machowski poinformował o bieżących inwestycjach  
na terenie gminy: 
- rozstrzygnięty został przetarg na kolejny etap interwencyjnego odławiania bezpańskich  
i agresywnych psów, ponieważ kwota zaplanowana na ten cel w tegorocznym budżecie została już 
przekroczona, a liczba odławianych psów przerosła wszelkie oczekiwania, 
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- został ogłoszony przetarg na modernizację i remont drogi gminnej w miejscowości Wielgolas 
Duchnowski, współfinansowane przez Urząd Marszałkowski w kwocie 45 000 zł, rozstrzygnięcie 
nastąpi 15.06.10 r., 
- trwają prace przy budowie chodnika w Brzezinach przy drodze wojewódzkiej 729, 
- realizowane są na bieżąco roboty związane z modernizacja nawierzchni dróg gruntowych przy 
użyciu kruszywa drogowego, obecnie trwają prace wykończeniowe na ulicy Żelaznej w Długiej 
Szlacheckiej oraz modernizacja drogi w Zagórzu, 
- przygotowujemy się do ogłoszenia przetargów na budowę Orlika w Halinowie, pętli autobusowej 
przy Szkole Podstawowej w Brzezinach (inwestycji współfinansowanej w 50% przez gminę 
Wiązowna) oraz przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy. 
 W nawiązaniu do poprzedniej sesji Burmistrz A. Machowski szczegółowo omówił aktualną 
sytuację w Stacji Uzdatniania Wody w Mrowiskach.  
W dniu 12.05.10 r., stosownie do wymogów nałożonych przez Sanepid, gmina i zakład komunalny 
zwróciły się do Sanepidu z obszerną informacją na temat planowanych działań naprawczych  
i terminów tych działań, w wyniku czego Sanepid w dniu 18.05.10 r. wydał decyzję o warunkowej 
przydatności wody do spożycia i nakazał Zakładowi Komunalnemu w Halinowie podejmowanie 
zadeklarowanych w informacji działań.  
Równolegle do decyzji Sanepidu Burmistrz J. Damasiewicz wydała komunikat w sprawie jakości 
wody w SUW w Mrowiskach i podejmowanych działaniach. 
W połowie maja została podpisana umowa z ekspertami Wydziału Inżynierii Środowiskowej 
Politechniki Warszawskiej na przeprowadzenie badań i sporządzenie ekspertyzy, jednoznacznie 
wskazującej na przyczyny problemu i zawierającej wnioski, co do działań zmierzających do ich 
likwidacji. 
Ostatnie badania wody wykonane 24.05.10 r. są prawidłowe, zarówno jeżeli chodzi o wodę 
wpływającą do studni, jak i wychodzącą do sieci, liczba mikroorganizmów spadła poniżej granicy 
normy i jest bardzo niska.  
W porozumieniu z Sanepidem została ustalona częstotliwość przeprowadzania badań wody w SUW 
w Mrowiskach. 
W 2010 roku woda surowa i woda uzdatniana w studni będzie badana: 
- w okresie od maja do sierpnia co 2 tygodnie – 8 prób, 
- w okresie od września do grudnia co miesiąc – 4 próby.  
Woda w sieci będzie badana co najmniej dwa razy w roku: na przełomie czerwca i lipca oraz na 
przełomie września i października. 
Zamontowanie lampy UV, co nastąpi do końca czerwca, spowoduje brak konieczności chlorowania 
wody. 
  
X. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski.   
 Radna M. Kaim, odnosząc się do informacji o przygotowaniach do ogłoszenia przetargu na 
budowę Orlika w Halinowie, nawiązała do informacji podawanych w mediach, że ze względu na 
„janosikowe” planowane są cięcia, które mają dotyczyć m. in. finansowania Orlików. Zdaniem 
radnej do czasu wyjaśnienia sytuacji należałoby wstrzymać wszelkie działania w tym zakresie. 
Burmistrz A. Machowski wyjaśnił, że do czasu potwierdzenia tych informacji jesteśmy zobowiązani 
prowadzić procedury. Jeżeli w trakcie okażą się one prawdziwe możemy zmniejszyć cenę 
kosztorysową do kwoty nie uwzględniającej dotacji z Urzędu Marszałkowskiego. 
Burmistrz J. Damasiewicz poinformowała, że zgodnie z obowiązującym nas harmonogramem do 
30.06.10 r. jesteśmy zobowiązani złożyć pełną dokumentację z rozstrzygnięciem przetargu włącznie. 
 Radny P. Wieczorek zapytał o możliwość uruchomienia funduszu sołeckiego i dokończenia 
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placu zabaw przy boisku w Długiej Kościelnej przed planowaną na 20.06.10 r. imprezą. 
Naczelnik WGKI M. Kwiatkowski odpowiedział, że jest to niemożliwe z przyczyn czysto 
technicznych. 
 Radny M. Pietrusiński poprosił o udostępnienie ekspertyzy z wykonanych w ubiegłym roku  
i zapytał, jaki jest  koszt badań zleconych przez Sanepid oraz kto je poniesie. 
Pan Burmistrz odpowiedział, że:  
- ekspertyzy oczywiście zostaną udostępnione,  
- nie pamięta w tej chwili, jaki jest koszt jednostkowego badania, jest to informacja do sprawdzenia, 
- koszty badań zleconych przez Sanepid pokrywa: zleceniodawca jeżeli są pozytywne i zakład 
komunalny, jeżeli są negatywne. 
 Na pytanie Radnego J. Stankiewicza o koszt zleconej ekspertyzy oraz kto za nią zapłaci 
Burmistrz A. Machowski odpowiedział, że ekspertyza będzie kosztować 26 000 zł brutto, a koszty 
poniosą po połowie Gmina i wykonawca modernizacji stacji. 
Na wątpliwość radnego, czy nie mamy do czynienia z konfliktem interesów w sytuacji, gdy 
wykonawca współfinansuje ekspertyzę,  Pan Burmistrz wyjaśnił, że wykonawca nie miał nic 
wspólnego z wyłonieniem eksperta i nie jest zleceniodawcą. Zamówienie na ekspertyzę złożył Urząd 
Miejski w Halinowie. który następnie wystąpił do wykonawcy z propozycją zrekompensowania 
połowy kosztów.  
 Radny M. Pietrusiński zapytał, kto zlecał i co wykazały poprzednie ekspertyzy.  
Burmistrz A. Machowski wyjaśnił, że na etapie początkowych prac zasięgnęliśmy opinii eksperta 
odnośnie dokumentacji projektowej, jego uwagi dotyczące zmian technologicznych zostały 
uwzględnione w projekcie. 
Na etapie funkcjonowania stacji zlecona została wstępna ekspertyza technologiczna, która zawierała 
uwagi odnośnie konstrukcji filtra. Uwagi zostały uwzględnione przez dostarczyciela technologii, co 
jednak nie przyniosło spodziewanych efektów.  
Zaistniała sytuacja wymaga ekspertyzy z pogranicza mikrobiologii i technologii, dlatego Urząd 
zwrócił się do ekspertów z Wydziału Inżynierii Środowiska Politechniki Warszawskiej. 
Koszty obydwu wcześniejszych ekspertyz będzie można ustalić w czasie przerwy. Ponosił je Zakład 
Komunalny w Halinowie. 
Radna M. Kaim zaproponowała, aby zastanowić się nad obniżeniem stawek za wodę w związku  
z obniżeniem jej jakości.  
Na pytanie Radnego J. Stankiewicz, czy woda była badana po wykonaniu odwiertów, Naczelnik 
WGKI odpowiedział, że takie badania były przeprowadzone i jest pełna dokumentacja na ten temat. 
Radny J. Stankiewicz zwrócił uwagę, że w budżecie Gminy Halinów na 2010 rok nie została 
umieszczona, mimo wcześniejszych uzgodnień, inwestycja oświetleniowa Michałów Bankówka. 
Pani Burmistrz obiecała wyjaśnić tą kwestię w czasie przerwy. 
 Radny M. Pietrusiński zwrócił uwagę na następujące sprawy: 
- złej jakości destrukt zastosowany przez firmę w ul. Żelaznej w Długiej Szlacheckiej, 
- nawiązał do pisma mieszkańców Długiej Szlacheckiej w sprawie możliwości podłączenia do 
kanalizacji wykonywanej przez firmę EKO – INWESTYCJA, 
- terminu naprawy dróg gminnych wykonanych z destruktu. 
 Na pytanie Sołtys Krzewiny A. Jackiewicz, czy będą szacowane koszty podtopień, Pani 
Burmistrz odpowiedziała, że na wniosek osoby zainteresowanej powołujemy komisję, która się tym 
zajmuje. 
 Radny J. Papis zapytał, na kiedy planowane są przetargi na inwestycje oświetleniowe. 
Naczelnik WGKI M. Kwiatkowski odpowiedział, że uruchomienie przetargów planowane jest  
od 1 lipca. 
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 Sołtys Kazimierowa S. Kostka poruszył kwestię działek należących do wspólnoty wsi.  
Pani Burmistrz przypomniała, że część środków z funduszu sołeckiego wsi Mrowiska została 
przeznaczona na ekspertyzę w sprawie takich terenów i możliwości przejęcia ich przez gminę. 
Na dzień dzisiejszy nie ma takiej formy prawnej jak wspólnota wiejska, natomiast takie działki są  
i nie dotyczy to tylko gminy Halinów. 
 Sołtys Wielgolasu Duchnowskiego W. Zawadka zapytała, czy są już ustalenia w sprawie 
drogi krajowej nr 2.  
Naczelnik WGKI M. Kwiatkowski wyjaśnił, że nie jest rozstrzygnięta jeszcze kwestia wjazdów do 
posesji. 
 Radna E. Woźniakowska zwróciła się z pytaniem, czy  jest decyzja wojewody w sprawie 
Studium. 
Burmistrz J. Damasiewicz poinformowała, że w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy wiadomość, że 
będzie pismo od wojewody z prośbą o wyjaśnienia. W związku z tym, że wcześniej nie było żadnej 
informacji z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego ostała podjęta decyzja o zamieszczeniu 
Studium w Internecie. 
 Radny J. Papis zaproponował, aby w związku z kontrowersjami wstrzymać prace przy drodze 
krajowej do czasu wyjaśnienia spornych kwestii. 
Naczelnik WGKI M. Kwiatkowski przypomniał, że do 30.06.10 r. mieszkańcy mogą składać wnioski 
w sprawie zjazdów. 
 
XI. Sprawozdanie z prac komisji Rady. 
 Przewodniczący Komisji Regulaminowej Paweł Odalski poinformował, że w okresie między 
sesjami komisja nie zbierała się. Jednocześnie zaprosił wszystkich Radnych na posiedzenie komisji  
w dniu 10.06.10 r., na którym będzie analizowany Statut Gminy Halinów. 
Burmistrz J. Damasiewicz jeszcze raz przypomniała Radnym o możliwości składania na piśmie 
swoich propozycji zmian w statucie. 
 Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Gospodarki Komunalnej  
i Inwestycji Teresa Kowalczyk poinformowała, że w okresie między sesjami komisja nie zbierała się. 
Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Tomasz Dubiński 
poinformował, że w okresie między sesjami komisja nie zbierała się. 
 Przewodniczący Komisji Budżetowej Józef Czerwiński poinformował, że w okresie między 
sesjami odbyło się posiedzenie komisji, na którym komisja zapoznała się i opiniowała zmiany  
w budżecie zaproponowane na dzisiejszą sesję oraz wnioski o dofinansowanie: Dyrektora Domu 
Kultury w Okuniewie i Stowarzyszenia „ Pomocna Dłoń”.  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Marcin Pietrusiński poinformował, że na posiedzeniu  
w dniu 28.05 10 r. komisja zapoznała się z informacją na temat stanu dróg gminnych oraz remontów  
i budowy dróg gminnych w 2009 roku, przedstawioną przez Naczelnika WGKI Mariana 
Kwiatkowskiego.  
Członkowie komisji wysłuchali również informacji Prezesa SKR-u Pana E. Frączyka, dotyczącej 
zimowego utrzymania dróg w sezonie 2009/2010. Sugestie Komisji dotyczyły unowocześnienia 
sprzętu używanego przez firmę.  
      
XII. Pisma i informacje do Rady Miejskiej.  
Przewodniczący Rady Wł. poinformował, że do Rady wpłynęły następujące pisma:  

-   uczniów szkół z terenu gminy Halinów, dotyczące utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, 
omawiane na posiedzeniu Komisji ds. Młodzieży, Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa, która uznała, że warto wrócić do tematu po wakacjach, 
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-   w sprawie zmiany przeznaczenia działki w Okuniewie, 
-   wniosek do planu miejscowego miejscowości Michałów, 

Przewodniczący Rady Wł. Gronczewski odczytał pisma: 
-   Zarządu Transportu Miejskiego, w sprawie współfinansowania przez Gminę projektu tzw.  
     „ linii uzupełniających”,  
-   Pani Renaty Wilamowskiej, w sprawie lokalizacji Domu Kultury w Okuniewie w budynku 

należącym do OSP w Okuniewie, pismo było omawiane na posiedzeniu Komisji Budżetowej 
     Burmistrz J. Damasiewicz wyjaśniła, że sprawa jest do wyprostowania, ponieważ nie ulega 

wątpliwości, iż na tych działkach nie powinna być służebność. Poinformowała również, że na 
następną sesję zostanie przygotowany projekt uchwały w tej sprawie.  

-   w sprawie zmiany przeznaczenia działki w Okuniewie, 
-   wniosek Stowarzyszenia „ Pomocna Dłoń” w sprawie dodatkowego dofinansowania, który został 

pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetową na posiedzeniu w dniu 31.05.10 r. 
-   wniosek Dyrektora Domu Kultury w Okuniewie Pana Piotra Siły o zwiększenie dotacji, na 

posiedzeniu w dniu 31.05.10 r. Komisja Budżetowa wnioskowała, aby wniosek Pana P. Siły 
uznać jako wniosek do budżetu Gminy Halinów na 2011 rok. 

 
XIII. Sprawozdanie Radnych z sesji Rady Powiatu. 
 W związku z nieobecnością na sali radnych powiatowych Przewodniczący Rady  
Wł. Gronczewski, przed przejściem do następnego punktu porządku obrad, o godz. 1430  ogłosił  
15-minutową przerwę. 
 
  
XIV. Podejmowanie uchwał i wniosków w sprawie: 
 
/1/ ogólnego i bezpłatnego udostępniania wielofunkcyjnego boiska sportowego przy Szkole 

Podstawowej w Cisiu;  
 Burmistrz J. Damasiewicz omówiła projekt uchwały. W uzasadnieniu wskazała, że podjęcie 
powyższej uchwały jest konieczne do podpisania umowy z PROW w sprawie przekazania środków  
na budowę wielofunkcyjnego boiska sportowego przy Szkole Podstawowej w Cisiu. 
 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Projekt uchwały przyjęto w wyniku głosowania:  
za – 11, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  
( nieobecni na sali Radni: M. Pietrusiński i P. Wieczorek).   
Przewodniczący Rady Włodzimierz Gronczewski stwierdził podjęcie uchwały. 

 
/2/ uchylenia Uchwały Nr XXXVII/322/10 Rady Miejskiej w Halinowie z dnia 03 marca 2010r.  
w sprawie przeznaczenia środków na realizację w 2010 roku  projektu systemowego „Zmieniając 
siebie…” finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki  w ramach Priorytetu VII  stanowiącego realizację Działania 7.1 
Poddziałania 7.1.1; 
 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem omówiła Burmistrz J. Damasiewicz. 
Na wstępie przypomniała, że w marcu b.r. została podjęta uchwała o wprowadzeniu tego zadania do 
budżetu. 
Projekt był już realizowany przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Halinowie przez ostatnie 2 lata. 
W uzasadnieniu projektu uchwały mówczyni wskazała, że do realizacji projektu wymagana jest grupa 
12-15 osób spośród klientów Ośrodka. Rekrutacja przeprowadzona przez pracowników socjalnych 
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przyniosła efekty w postaci 3 osób chętnych do udziału w projekcie, co nie pozwala na jego 
zrealizowanie i osiągnięcie zamierzonych efektów, stąd wniosek o uchylenie wcześniejszej uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
 Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie w wyniku głosowania:  
za – 13, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 
( nieobecni na sali Radni: M. Pietrusiński i P. Wieczorek ).   
Przewodniczący Rady Wł. Gronczewski stwierdził podjęcie uchwały. 
 
/3/  udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Świętego Stanisława Kostki  
w Okuniewie z przeznaczeniem na dofinansowanie prac konserwatorsko-restauratorskich 
i budowlanych  przy zabytkowym kościele w Okuniewie;  
 Burmistrz J. Damasiewicz omówiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Przypomniała, że środki na ten cel były zabezpieczone w budżecie na 2010 rok. Uchwała Rady 
Miejskiej w sprawie: określenia zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków wymaga 
zachowania pewnych  procedur, m. in. pozytywnej opinii dwóch komisji Rady. Jednocześnie 
poinformowała, że zarówno Komisja ds. Młodzieży, Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa jak i Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowały wniosek parafii. 
Zakres prac został określony w §2 projektu uchwały. 
 Radny J. Czerwiński poinformował, że prace są już prowadzone i w tym tygodniu powinny 
się zakończyć.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie w wyniku głosowania:  
za – 13, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0  
( nieobecni na sali Radni: M. Pietrusiński i P. Wieczorek ).   
Przewodniczący Rady Wł. Gronczewski stwierdził podjęcie uchwały. 
 
/4/  zmian i przeniesień w budżecie Gminy Halinów na 2010 rok.  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem omówiła Skarbnik Teresa Karwowska, wnosząc autopoprawkę 
stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu. 
Kolejna autopoprawka dotyczyła wprowadzenia do budżetu omyłkowo pominiętego zadania 
dotyczącego inwestycji oświetleniowej w Michałowie Bankówka. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radna E. Woźniakowska zapytała, czy w związku z planowaną umową z NZOZ w Halinowie, zwolnią 
się  w budżecie środki przeznaczone na projekt przebudowy ośrodka zdrowia w Halinowie. 
Pani Burmistrz odpowiedziała, że decyzja w tej sprawie będzie możliwa po podpisaniu umowy, na 
razie środki te nie będą uruchamiane. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej J. Czerwiński poinformował, że na posiedzeniu w dniu 
wczorajszym komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Projekt uchwały z autopoprawkami został przyjęty w wyniku głosowania:  
za – 14, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0,  
( nieobecny na sali Radny P. Wieczorek ).   
Przewodniczący Rady Wł. Gronczewski stwierdził podjęcie uchwały. 
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XIV. Zakończenie obrad XL sesji Rady Miejskiej w Halinowie. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Wł. Gronczewski o godz. 1510 dokonał 
zamknięcia obrad XL sesji Rady Miejskiej w Halinowie.  
 
Protokół sporządziła: 
/-/ Irena Osipczuk 
Ref. ds. obsługi Rady 

 
 
 

Przewodniczący 
 

/-/ Włodzimierz Gronczewski 



         Załącznik nr 2 
         do protokołu z XL sesji 
         Rady Miejskiej w Halinowie 
         z dnia 01 czerwca 2010 r. 
 
 
Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie polityki społecznej w 2009 roku   
 
 Polityka społeczna na terenie Halinowa jest realizowana przez pełnomocnika burmistrza  
ds. polityki społecznej.  
Działanie podejmowane przez pełnomocnika mają na celu rozwiązywanie problemów 
społecznych ze szczególnym uwzględnieniem programów pomocy społecznej, profilaktyki  
i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz innych zmierzających do poprawy 
funkcjonowania społecznego osób i rodzin z grup szczególnego ryzyka. 
 Rolą pełnomocnika jest inicjowanie, koordynacja, monitoring realizacji oraz 
sprawozdawczość merytoryczna i rozliczeniowa programów podejmowanych na rzecz osób 
dorosłych, dzieci i młodzieży. 
 Działania skierowane do grup odbiorców z terenu gminy są uzupełniane działaniami 
podejmowanymi we współpracy z innymi gminami, jednostkami samorządowymi, podmiotami i 
organizacjami pozarządowymi. Rolą pełnomocnika jest nawiązywanie współpracy, wymiana 
doświadczeń oraz pozyskiwanie podmiotów, organizacji i osób do realizacji zadań polityki 
społecznej na terenie gminy oraz wyszukiwanie jak najlepszych profesjonalnych realizatorów, 
programów społecznych. 

Polityka społeczna wymaga też prowadzenie działań o charakterze informacyjno-
sprawozdawczym dla jednostek nadrzędnych szczebla powiatowego, wojewódzkiego  
i krajowego. Jest to również zadanie pełnomocnika ds. polityki społecznej.   

Zakres realizowanych zadań określa „Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2009.  

Podinspektor ds. polityki społecznej w roku 2009 realizował następujące zadania: 

1.      Koordynacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009. 

2.      Koordynacja Programu „Zajęcia sportowo-rekreacyjne dla dzieci i młodzieży 
w placówkach oświatowych w gminie Halinów”. 

3.    Obsługa Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

4.       Działanie z zakresu opieki zdrowotnej. 

5.      Współpraca z organizacjami pozarządowymi i wolontariatem młodzieżowym.  

6.       Realizacja Programu „Uczeń na wsi - pomoc w zdobyciu wykształcenia przez osoby 
niepełnosprawne zamieszkujące gminy wiejskie oraz gminy miejsko – wiejskie”. 

7.      Prowadzenie postępowania wobec dłużników alimentacyjnych zgodnie z Ustawą o 
pomocy osobom uprawnionym do alimentów. 

 



Ad.1.  

Główne działania podejmowane w ramach koordynacji Programu Profilaktyki w roku 2009: 

- organizacja pracy dwóch świetlic środowiskowych w Halinowie i Okuniewie oraz 2 klubów 
środowiskowych w Halinowie i Okuniewie dla łącznej grupy 45-50 dzieci z rodzin 
problemowych, 

- organizacja pracy dwóch Punktów Informacyjno-Konsultacyjnych dla osób z problemem 
alkoholowym: w Halinowie i Okuniewie – 281 wizyt, 

- organizacja pracy grupy wsparcia dla osób dotkniętych problemem współuzależnienia 
i przemocy w rodzinie (do 10 osób), działającej w lokalu świetlicy środowiskowej w Halinowie,  

- organizacja pracy Punktu Wsparcia dla Rodziny, działającego przy świetlicy środowiskowej w 
Halinowie – 206 wizyt. Powstał projekt otwarcia nowego Punktu Wsparcia Rodzin dla 
Sulejówka i Halinowa. 

- organizacja szkoleń z przemocy domowej dla MOPS, GKRPA, Policji KP, Straży Miejskiej w 
Sulejówku oraz pedagogów szkolnych,  

- organizacja akcji „Lato w Gminie” i „Zima w Gminie” dla ponad 200 dzieci i młodzieży ze 
szkół z terenu gminy, 

- prowadzenie kampanii „Zachowaj trzeźwy umysł”, które objęły swoim oddziaływaniem łącznie 
ponad 200 dzieci i młodzieży, 

- akcja bezpieczny Internet,  

- organizacja Programu STOP 18 – ogólnopolskiej akcji na rzecz promowania odpowiedzialnej 
sprzedaży wyrobów tytoniowych: upowszechniono materiały edukacyjne wśród sprzedawców 
wyrobów tytoniowych, Urzędzie Miejskim oraz podczas większych imprez w Gminie Halinów, 

- prenumerata czasopism specjalistycznych z zakresu profilaktyki uzależnień. 

- Organizacja akcji sadzenia żonkili „Pola Nadziei” we wszystkich szkołach gminnych 
połączonej ze zbiórką funduszy dla Ośrodka Hospicjum Domowego w Warszawie. 

Ad.2. 

Pozyskanie 20 000 zł z Ministerstwa Sportu i koordynacja projektu zajęć sportowo -  rekreacyjnych.   

Ad. 3. 

W 2009 roku GKRPA odbyła 12 protokołowanych posiedzeń.  

Prowadzone było 50 spraw zgodnie z procedurą o nałożenie obowiązku leczenia odwykowego 
zgłoszonych w 2009 roku oraz kontynuowane 34 sprawy zgłoszone w roku poprzednim. 
W związku z tymi sprawami wobec 18 osób z problemem alkoholowych wystąpiono 



z wnioskami do Sądu Rejonowego w Mińsku Mazowieckim o zastosowanie obowiązku leczenia 
odwykowego.  

Monitorowano przebieg 13 kontroli punktów sprzedaży napojów alkoholowych prowadzonych 
przez członków GKRPA na terenie gminy Halinów. 

Ad.4. 

Koordynacja programu „Zdrowa Gmina” w celu zwiększenia liczby osób zgłaszających się na 
badania profilaktyczne ukierunkowane na wczesne wykrywanie chorób nowotworowych. tj. 
mammografię, cytologię, kolonoskopię.    

Ad. 5.  

W 2009 roku współpracowano głównie z: 

• Stowarzyszeniem „Pomocna Dłoń” w Hipolitowie w związku z realizacją zleconych 
zadań gminy Halinów z zakresu pomocy społecznej polegających na udzielaniu 
schronienia osobom potrzebującym oraz organizacji pomocy żywnościowej dla osób 
najuboższych,  

• Fundacją PINOKIO - wsparcie organizacji wyjazdowych kolonii letnich,  
• Młodzieżowym Wolontariatem działającym w formie Klubów,  
• Stowarzyszeniem „Razem” - Wsparcie Stowarzyszenia w podejmowanych działaniach  - 

np. organizacja wigilii,   
• Współpraca z Stowarzyszeniem „Rozwijamy Talenty” – organizacja wspólnych 

rozgrywek piłkarskich.  

W roku 2009 odbyły się 2 posiedzenie plenarne z organizacjami pozarządowymi. W dniu  9 
stycznia 2009 roku w spotkaniu uczestniczyły następujące organizacje: „Fundacja – Leko”, 
Stowarzyszenie „Kubuś”, „Stowarzyszenie Przyjaciół Gminy Halinów”, UKS Halinów, 
Stowarzyszenie „Zielony Wiąz”, Stowarzyszenie Rozwijamy Talenty, Rada Powiatu Mińskiego. 
W dniu 23 listopada 2009 r. w spotkaniu uczestniczyły następujące organizacje: Fundacja Pinokio, 
Centrum aktywności młodzieży, Fundacja „Leko”, OSP Cisie, Stowarzyszenie Pomocna Dłoń, 
Stowarzyszenie Aktywnie Wspierających Rozwój Okuniewa, Stowarzyszenie „Razem”  

Ad. 6. 

W 2009 roku Gmina Halinów przystąpiła do programu „Uczeń na wsi - pomoc w zdobyciu 
wykształcenia przez osoby niepełnosprawne zamieszkujące gminy wiejskie oraz gminy miejsko 
– wiejskie”. W związku z tym przygotowano Ogłoszenie o naborze wniosków do programu 
skierowane do rodziców uczniów niepełnosprawnych oraz Wystąpienie do PFRON o przyznanie 
środków na realizacje programu. Uzyskano 13 940 zł. 

Ad.7. 

Gmina prowadzi 130 spraw dotyczących dłużników alimentacyjnych. Są to zadania takie jak: 

- wysłanie zawiadomienia o popełnieniu przestępstwa oraz wniosek o ściganie, 

- ważne informacje dla skuteczności egzekucji zostają wysłane komornikowi, 



- zostają podjęte działania w celu ustalenia sytuacji rodzinnej, dochodowej i zawodowej dłużnika 
alimentacyjnego także jego stanu zdrowia i przyczyn niełożenia na utrzymanie osoby uprawnionej 
oraz odebrania od niego oświadczenia majątkowego, 

- zostają wysłane do Powiatowego Urzędu Pracy zapytanie o figurowanie w ewidencji osób 
bezrobotnych, 

- systematycznie są wprowadzana dane dłużników alimentacyjnych do Krajowego Rejestru 
Długów. Obecnie jest to liczba 45 zobowiązań. 
 
 



                                Załącznik nr 3  
                            do protokołu z XL sesji 
                      Rady Miejskiej w Halinowie 
                      z dnia 01 czerwca 2010 r. 

SPRAWOZDANIE  Z  DZIAŁALNOŚCI  MIEJSKIEGO OŚRODKA POMOCY 
SPOŁECZNEJ W HALINOWIE ZA ROK 2009 

 

Zgodnie z zapisem art. 110 ust 9 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (t.j.  z 
2009 r. Dz. U. nr 175 poz.1362) kierownik ośrodka pomocy społecznej przedstawia raz w 
roku radzie gminy sprawozdanie z działalności i informacje o potrzebach w zakresie pomocy 
społecznej. Sprawozdanie to zawiera opis najważniejszych działań podejmowanych przez 
Ośrodek w roku 2009. 

Dane ogólne : 
 
Gmina Halinów liczy :                   mieszkańców      -    13.154 
                                                        miejscowości     -           23 
 
 
Liczba osób, którym przyznano świadczenia materialne -   382 
Liczba osób, którym udzielono pomocy wyłącznie w  
formie  pracy socjalnej                                                    -     148 
 
Całkowita liczba osób wraz z rodzinami objętych     -         717 
 pomocą finansową i socjalną                                            
 - w tym objęci wyłącznie pracą socjalną                   -         328 
 

W 2009 roku Ośrodek realizował zadania wynikające z : 

1. ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej. 

2. ustawy z dnia 28 listopada 2003 roku o świadczeniach rodzinnych. 

3. ustawy z dnia 22 kwietnia 2005 roku o postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych oraz 

zaliczce alimentacyjnej. 

4. ustawa z dnia 7 września 2007 roku o pomocy osobom uprawnionym do alimentów. 

5. ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 roku o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze 

środków publicznych. 

6. ustawy z dnia 21 czerwca 2001 roku o dodatkach mieszkaniowych. 

7. ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. 

8. ustawy z dnia 28 lipca 2005 roku o zmianie ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach 

rynku pracy. 

 

 



POMOC SPOŁECZNA 

I. Charakterystyka osób korzystających z pomocy społecznej. 

MOPS w 2009r. obejmował różnymi formami pomocy społecznej 423 rodziny. Ogółem w 
rodzinach było 1046 osób co stanowi 8% ogółu mieszkańców Halinowa. W 2009 roku w 
porównaniu do 2008 r. liczba klientów Ośrodka wzrosła o 15% (tj. 57 rodzin). Większość 
osób korzystających ze świadczeń pomocy społecznej to osoby samotne, których było 174. 
175 to rodziny z dziećmi w wieku szkolnym 
29  rodzin, którym była udzielana pomoc to rodziny wielodzietne ( z czworgiem i więcej 
dziećmi) a 42 to rodziny niepełne. 
72 rodziny , to rodziny emerytów i rencistów 
Z tych danych wynika, iż w najtrudniejszej sytuacji socjalno-bytowej na terenie naszej gminy 
pozostają  rodziny   niepełne i wielodzietne oraz osoby starsze i niepełnosprawne. 
Ponieważ sytuacja ekonomiczna tych grup ze względu na ograniczone możliwości 
pozyskania dodatkowych dochodów własnych i duże koszty utrzymania nie ulegnie 
poprawie nakłady na wsparcie finansowe mieszkańców należy utrzymać na 
dotychczasowym poziomie. 

II. Przyczyny korzystania z pomocy – dysfunkcje. 

1) Ubóstwo  
W 2009 roku klientami pomocy społecznej były osoby, które nie posiadały żadnego 
źródła dochodu albo ich dochody były bardzo niskie. Podstawowe kryterium 
dochodowe uprawniające do korzystania z pomocy społecznej wynosiło dla osoby 
samotnej 477 zł a dla osoby w rodzinie 351 zł. Większość rodzin i osób – 275- 
osiągała dochody znacznie poniżej tego kryterium. 

2) Niepełnosprawność 
Wśród głównych przyczyn dysfunkcji osób i rodzin korzystających z pomocy 
społecznej, oprócz niskich dochodów, jest niepełnosprawność potwierdzona 
orzeczeniem o stopniu niepełnosprawności. Z pomocy Ośrodka korzystało 111 osób 
niepełnosprawnych. 
56 osób z nich to osoby, które nie wypracowały sobie uprawnień do świadczeń 
emerytalno rentowych a obecnie ze względu na wiek lub stan zdrowia korzystają ze 
stałej comiesięcznej pomocy w formie zasiłku stałego. 

3) Bezrobocie 
Drugą z najczęściej występujących dysfunkcji było bezrobocie.  Z danych 
Powiatowego Urzędu Pracy w Mińsku Mazowieckim wynika iż w 2009 r. stopa 
bezrobocia wyniosła 8%  a z terenu naszej gminy były zarejestrowanych 292 osoby 
jako osoby bezrobotne. Z tego powodu udzielono pomocy 142 osobom 
W celu aktywizacji osób bezrobotnych wspólnie z Urzędem Miejskim oraz 
Powiatowym Urzędem Pracy kontynuowano działania w formie prac społecznie 
użytecznych. W ramach tych prac bezrobotny zobowiązany jest do przepracowania 40 
godzin miesięcznie na terenie gminy i otrzymuje wynagrodzenie w wys. 240 zł. 
W roku 2009 2 osoby wykonywały takie prace. 
Drugą formą aktywizacji była realizacja projektu systemowego w ramach POKL 
„Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej” 



Dla potrzeb projektu zawarto12 kontraktów socjalnych, z których 10 zostało 
zrealizowanych. W ramach projektu zostały zorganizowane warsztaty psychologiczne 
– trening umiejętności psychospołecznych oraz warsztaty aktywizacji zawodowej, 
przeprowadzono badania w zakresie medycyny pracy. Uczestnicy projektu ukończyli  
wybrane przez siebie kursy i szkolenia zawodowe. 

4) Długotrwała choroba 
Kolejną znaczącą grupą osób korzystających ze świadczeń pomocy społecznej są 
osoby długotrwale lub ciężko chore. Z tej przyczyny udzielaliśmy pomocy 71 
rodzinom. Większość świadczeń była udzielana na zakup leków lub pomoc w 
pokryciu kosztów dojazdu do specjalistycznej placówki medycznej. Ponadto osobom 
w szczególnie trudnej sytuacji zdrowotnej była udzielana pomoc w formie usług 
opiekuńczych. Pomoc taka była świadczona przez opiekunki dla 4 osób i dla 3 osób a 
właściwie dzieci z autyzmem specjalistyczne usługi opiekuńcze ( przez 
specjalistyczną firmę „Nadzieja”) 
Osoby wymagające całodobowej opieki, dla których niewystarczające są usługi 
opiekuńcze mają prawo do zamieszkania w domu pomocy społecznej. W 2009 roku w 
DPS –ach przebywało 5 osób. 
Problemy zdrowotne są częstą i bezsporną przyczyną udzielania pomocy. Ilość osób 
korzystających z tej formy pomocy jest od kilku lat podobna a oferowana pomoc 
zaspakaja potrzeby. Wsparcie finansowe należy utrzymać na dotychczasowym 
poziomie. 

5) Problemy opiekuńczo-wychowawcze i trudności w prowadzeniu gospodarstwa 
domowego 
Pomoc dla rodzin z tego typu problemami była udzielana wielokrotnie i dotyczyła 78 
rodzin w których było 305 osób. Rodziny te korzystały nie tylko z wsparcia 
materialnego. Praca z rodzinami, w których występują problemy wychowawcze  jest 
szczególnie trudna, gdyż w tych rodzinach występuje wiele dysfunkcji, które się na 
siebie nakładają. Wspólne działania pomocowe służb społecznych, palcówek 
oświatowych, służby zdrowia  wsparte działaniami kuratorów sądowych policji  
pozwalają na zapewnienie w miarę poprawnych warunków rozwoju dzieci. Temu 
samemu celowi służy prowadzona przez Ośrodek  świetlica środowiskowa w 
Okuniewie do  której  uczęszcza 20 dzieci w wieku od 6 do 13 lat . 
Na następne lata koniecznym jest rozszerzenie oferty usług świadczonych przez 
Ośrodek – zwiększenie liczby kontaktów i form pomocy. Aby zapobiegać odbieraniu 
dzieci rodzicom i umieszczaniu ich w placówkach opiekuńczych należy rozważyć 
możliwość zatrudnienia asystenta rodzinnego, który miałby za zadanie towarzyszenie 
rodzinie wdrażając ją do odpowiedzialnego życia w społeczeństwie. Urząd asystenta 
rodzinnego w gminie wprowadza ustawa o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej. 

6) Alkoholizm 
Wśród klientów Ośrodka w 2009 r. problemy z nadużywaniem alkoholu występowały 
w 22 rodzinach. Udzielanie pomocy  rodzinom dotkniętym uzależnieniami wiąże się 
ze stałym monitoringiem tych rodzin. Większość osób nadużywających alkoholu to 
mężczyźni, którzy nie pracują lub pracują dorywczo i nie posiadają stałego źródła 
dochodu. 



W porozumieniu z GKRPA i głównym specjalistą ds. polityki społecznej Ośrodek 
będzie podejmował działania mające na celu motywowanie osób uzależnionych do 
poddania się terapii odwykowej. 

 
 
III.  Pomoc w formie posiłków 
Ważnym zadaniem Ośrodka jest koordynacja działań związanych z realizacją wieloletniego 
programu rządowego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”  
 
 

Dożywianie dzieci oraz zapewnienie posiłku osobom go pozbawionym jest zadaniem 

własnym gminy. W ramach rządowego programu jest dotowane z budżetu centralnego. 

Dożywianiem objęto dzieci uczęszczające do szkół podstawowych, gimnazjów oraz szkół 

ponadgimnazjalnych. Przyznano 17.548 posiłków dla 120 dzieci. Dożywianie dzieci 

odbywało się w trzech placówkach szkolnych na terenie gminy -  w Halinowie, Okuniewie i 

Brzezinach. W pozostałych nie zgłoszono zapotrzebowania na zorganizowanie posiłków.   

W Okuniewie zorganizowano punkt wydawania posiłków dla osób go pozbawionych. W 

punkcie wydano 1.660 posiłki dla 10 osób.  

Dla 2 osób w podeszłym wieku, które nie są w stanie dotrzeć do punktu wydawania posiłków 

zorganizowano ich dowóz. Dla 7 dzieci opłacono wyżywienie w przedszkolu. W ramach 

programu 32 rodzinom przyznano zasiłki celowe na dożywianie.  Koszt programu wyniósł 

127.166 zł., środki własne to kwota 58.930 zł, natomiast dotacja celowa wyniosła 68.236 zł. 

Problem głodnych dzieci na terenie gminy Halinów jest marginalny i nie wynika z braku 

środków na ten cel a z zaniedbania rodziców. Placówki oświatowe na terenie gminy 

współpracują z ośrodkiem i każdy przypadek wymagający udzielenia pomocy jest wspólnie i 

natychmiast rozpatrywany. 

IV. Praca socjalna 

Innym zadaniem pomocy społecznej jest praca socjalna. Jest to działalność skierowana na 

pomoc osobom, rodzinom w zaspokajaniu ich potrzeb, lepszym dostosowaniu do  zasad życia 

społecznego. Jest świadczona osobom i rodzinom bez względu na posiadany dochód. 

Polega ona przede wszystkim na: 

- analizowaniu z klientem sytuacji i poszukiwaniu możliwości przezwyciężenia 

problemów, 

- motywowanie klienta do zmiany postawy lub zachowań, 

- udzielenie porad, 

- interwencje w różnych instytucjach i organizacjach, 

- ułatwianie kontaktów z właściwymi instytucjami, 



- pomoc w występowaniu o przyznanie alimentów, 

- poszukiwanie wolnych miejsc pracy, 

- nawiązywanie kontaktów z pracodawcami. 

W celu usamodzielnienia klienta pracownicy socjalni nawiązują współpracę z różnymi 

instytucjami np.: placówkami świadczącymi usługi medyczne, lekarzami, Sądami, 

Prokuraturą, kuratorami sądowymi, Zakładem Ubezpieczeń Społecznych, Urzędem Pracy, 

Urzędem Marszałkowskim Województwa Mazowieckiego, Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie, Policją ,Poradnią ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Poradnią 

Psychologiczno-Pedagogiczną, Gminnym Centrum Informacji w Halinowie, zakładami pracy: 

w tym pracy chronionej itd. 

Tą formą pracy objęto łącznie 423 rodzin. 

Świadczenia w formie pracy socjalnej są niezauważalne i niedoceniane choć znacznie 

trudniejsze niż przyznanie pomocy finansowej. W praktyce pochłaniają sporo czasu i 

energii, wymagają dużo zaangażowania ze strony pracowników socjalnych. Znacznym 

utrudnieniem, z którym stykają się pracownicy socjalni oprócz bierności klientów jest brak 

systemowych rozwiązań celowych działań ze strony Państwa w rozwiązywaniu lub 

niwelowaniu problemów społecznych, zbyt mała liczba pracowników socjalnych oraz brak 

dostępu w miejscu zamieszkania do specjalistów: psycholog, terapeuta rodzinny. 

 

ŚWIADCZENIA  RODZINNE,  OPIEKUNCZE,  FUNDUSZ   ALIMENTACYJNY 

Świadczenia rodzinne są wypłacane osobom i rodzinom jeżeli dochód w przeliczeniu na jedną 

osobę nie przekracza 504 zł, a w rodzinach z dzieckiem niepełnosprawnym nie przekracza 

kwoty 583 zł. Do zasiłku rodzinnego są wypłacane dodatki przysługujące w określonych 

sytuacjach życiowych: dodatek z tytułu urodzenia dziecka, dodatek z tytułu urlopu 

wychowawczego, dodatek z tytułu wielodzietności, dodatek dla osoby samotnie 

wychowującej dziecko, dodatek dla dziecka niepełnosprawnego przeznaczony na rehabilitację 

i kształcenie dziecka, dodatek z tytułu rozpoczęcia roku szkolnego, dodatek z tytułu podjęcia 

przez dziecko nauki poza miejscem zamieszkania. Wypłacono 18.587 świadczeń 717 

rodzinom. 

Świadczenia opiekuńcze są wypłacane rodzinom  spełniającym kryterium dochodowe, które 

rezygnując z pracy zawodowej opiekują się niepełnosprawnym dzieckiem z orzeczeniem o 

umiarkowanym lub znacznym stopniem niepełnosprawności. Pomocą objęto 25 rodzin. 

Fundusz alimentacyjny to świadczenie mające na celu wspieranie osób, które nie są w stanie 

samodzielnie zaspokoić swoich potrzeb i nie mają wsparcia od osób zobowiązanych do 

alimentacji. Na mocy tej ustawy osoby są uprawnione do alimentów od rodzica na podstawie 



tytułu wykonawczego zatwierdzonego przez sąd, jeżeli egzekucja okazała się bezskuteczna. 

W 2009 roku z tej pomocy skorzystało 47 rodzin.  

 

 

 
 

CAŁKOWITY BUDŻET W 2009 ROKU WYNOSIŁ : 3.668.529 zł 

w tym: 

ZADANIA ZLECONE ZADANIA WŁASNE 

 Plan Wykonanie Plan Wykonanie 

Ogółem 

w  tym: 

2.991.329 2.986.569 697.200 687.138 

      Zasiłki oraz składka na  

      ubezpieczenie społeczne 

233.044 230.882 143.000 143.000 

      Składka na ubezpieczenie    
zdrowotne 

27.715 22.715 - - 

      Usługi opiekuńcze 20.000 19.080 23.900 23.373 

 

      Różna działalność 70.000 70.000 156.300 151.481 

 

      Utrzymanie 114.570 114.570 374.000 369.041 

 

      Dodatki mieszkaniowe - - 500 243 

 

     Świadczenia rodzinne 

     w  tym zasiłki 

2.531.000 

 

2.444.700 

2.529.322 

 

2.443.577 

 

- 

 

- 

 



Posiadany fundusz wykorzystano z przeznaczeniem na realizację zadań: z zakresu pomocy 

społecznej oraz świadczeń rodzinnych. 

 

 

 

 

W Ośrodku Pomocy Społecznej w 2009 roku było zatrudnionych 9 osób: kierownik, 

księgowa, specjalista – obsługa świadczeń z zakresu pomocy społecznej, specjalista ds. 

świadczeń rodzinnych oraz pracownicy socjalni w  rejonach opiekuńczych 4 osoby oraz 

wychowawca świetlicy środowiskowej w wymiarze ½ etatu. Art.110 ust.1 ustawy z dnia 12 

marca 2004 roku o pomocy społecznej stanowi, że jeden pracownik socjalny powinien 

przypadać na 2 tysiące mieszkańców. W naszym Ośrodku należy zwiększyć zatrudnienie 

w rejonach opiekuńczych o 2 etaty. 

Zwiększenie zatrudnienia zaowocuje większą efektywnością działań, zwiększeniem ofert 

usług socjalnych dla dobra ludzi potrzebujących pomocy.  

Praca w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej jest bardzo trudna i obciążająca 

pracowników.  Państwo coraz większy ciężar zadań przenosi na gminę, od której mieszkańcy 

oczekują pomocy i która winna zapewnić mieszkańcom zaspokojenie podstawowych potrzeb. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 



























        Załącznik nr 5 
        do protokołu z XL sesji 
        Rady Miejskiej w Halinowie 
        z dnia 01 czerwca 2010 r. 

 
 

Sprawozdanie z działalności domu kultury w Okuniewie i teatru w Michałowie w 
sezonie artystycznym 2009/2010* 

 
LIPIEC 
III Cykl Koncertów Letnich „OKUNIEWSKIE GRANIE”. Koncerty te, tak jak w roku 
ubiegłym odbywały się w każdą niedzielę lipca przy kościele św. Stanisława Kostki w 
Okuniewie. Podczas koncertów występowali muzycy i instrumentaliści z całej polski 
prezentujący różne style i gatunki muzyczne. Zamysłem naszym jest by w tym roku 
motywem przewodnim była muzyka różnych stron świata.  
Zamysłem i celem organizatorów jest ubogacenie artystyczne tego letniego, wakacyjnego 
czasu. „OKUNIEWSKIE GRANIE” cieszy rokrocznie ogromnym powodzeniem, Tę dużą 
powiatową imprezę w co roku honorowym patronatem objejmują: Starosta Miński Antoni 
Tarczyński, Abp Sławoj Leszek Głódź, Burmistrz Halinowa Jolanta Damasiewicz; Poseł na 
sejm RP Czesław Mroczek; patronat medialny sprawowały gazety:, „Co słychać” i „Lokalna”, 
„Nowy dzwon” Radio Warszawa. 
 
5 lipca 
Roman Zieliński – skrzypce, Krzysztof Kiercul – piano  
„W charakterze rozrywkowym” 
12 lipca 
duet gitar klasycznych Alber&King  
„Prawie w samo południe” 
19 lipca 
Marta Radwan & Enigmatic quartet 
„Magia” 
26 lipca 
Feliks Gałecki – tenor liryczny, Jerzy Ostapiuk – bas, Paweł Rozbicki – piano  
„Duety, duety” 
 
Sierpień 
Zajęcia sportowe i klubowe, siatkówka plażowa,  
 
WRZESIEŃ 
04:  Inauguracja  
20 września – Koncert Warszawskiego Towarzystwa Muzycznego dla najmłodszych pt. 
„Legenda o Warsie i Sawie” – pierwszy koncert WTM dla maluchów „” - Koncerty 
organizowane przez WTM maja formę opowieści słowno-muzycznej, poprowadzonej według 
przygotowanego wcześniej scenariusza stanowiącego zamkniętą, zwartą fabułę zróżnicowaną 
pod względem charakteru i dynamiki. Różnorodna tematyka zapoznaje dzieci ze zjawiskami 
przyrody związanymi z porami roku, wprowadza w świat bajek, przybliża legendy, baśnie i 
zwyczaje polskie. Podpisaliśmy już umowę na 6 sezon koncertów. 
23-25: Udział w Kongresie Kultury 
  
PAŹDZIERNIK 
18: Koncert Warszawskiego Towarzystwa Muzycznego dla najmłodszych pt. „Jesienne 
wędrówki kropelki wody”, godz. 10.30 
 
LISTOPAD 



5: Udział w II Powiatowym Forum Kultury  
11: Gminne obchody Narodowego święta Niepodległości  
17: W ramach gminnych obchodów Narodowego święta Niepodległości w DK odbył się 
spektakl „Piosenka na drodze do Niepodległej”  
15: – Koncert Warszawskiego Towarzystwa Muzycznego dla najmłodszych pt. „Co słychać 
w muzykalnym miasteczku”,  
 
GRUDZIEŃ 
13: – Koncert Warszawskiego Towarzystwa Muzycznego dla najmłodszych pt. „Świeci 
gwiazdka świeci”,  
18: Spotkanie opłatkowe i koncert Orkiestry OSP,  
 
STYCZEŃ 
15: Koncert noworoczny „Będziesz moją panią” piosenki Młynarskiego, Kofty, Grechuty, 
Osieckiej 
17: Koncert Warszawskiego Towarzystwa Muzycznego dla najmłodszych pt. „Bal u 
dzięcioła”,  
 
LUTY 
7: Koncert Warszawskiego Towarzystwa Muzycznego dla najmłodszych pt. „Cudowne 
dziecko - Fryderyk Chopin”,  
 
W ramach akcji Zima w mieście, organizowanej rokrocznie w gminie Halinów, w Domu 
Kultury w Okuniewie przez całe ferie organizowane były zajęcia nie tylko dla dzieci.  
W pierwszym tygodniu ferii pod okiem instruktorki Elżbiety Pankiewicz odbywały się 
warsztaty plastyczne i ceramiczne dla najmłodszych. Dzieci z Okuniewa dzięki „Przygodzie z 
gliną” mogły lepiej poznać ten plastyczny materiał i ulepić z niego ulubione figurki zwierząt, 
ptaków, ludzi. Równolegle do zajęć plastycznych odbywały się warsztaty graficzne dla 
młodzieży dorosłej. Przez cztery dni uczestnicy zapoznawali się z tajnikami i zasadami 
działania czterech najpopularniejszych programów graficznych. Przez trzy dni pierwszego 
tygodnia ferii Dom Kultury prowadził także otwarte zajęcia nauki gry na gitarze dla dzieci. W 
czwartek 4 lutego w michałowskim oddziale odbył się turniej tenisa stołowego dla 
mieszkańców. Pierwszy tydzień ferii zakończył się spotkaniem Dyskusyjnego Klubu 
Filmowego Tęcza, podczas którego pokazane zostały fragmenty filmów Romana Polańskiego, 
Jerzego Skolimowskiego i Andrzeja Żuławskiego. Gospodynią wieczoru była Ajka Tarasow. 
Drugi tydzień zainaugurowały warsztaty wokalne dla dorosłych, które w tym roku 
poprowadzili Wojciech Karaś – dyrektor chóru Ichthis z Sulejówka oraz aktorka Katarzyna 
Bargiełowska. Tegoroczne warsztaty poświęcone były piosenkom Agnieszki Osieckiej. 
Równolegle odbywały się zajęcia komputerowe mające na celu zapoznanie uczestników z 
arkuszami kalkulacyjnymi oraz warsztaty rysunkowe. Ferie w Okuniewie zakończyły się w 
Walentynki spektaklem dla dzieci zatytułowanym „Don Walenty i zaczarowany kuferek” w 
wykonaniu krakowskiej grupy teatralnej Bamm Baamm.  
 
MARZEC 
 
10: Wystawa rysunków satyrycznych Anny Domaszewskiej Pt. Polityka i seks 
18: Koncert Warszawskiego Towarzystwa Muzycznego dla najmłodszych pt. „Wielkanocne 
zwyczaje”,  
 
KWIECIEŃ 
17: Koncert Warszawskiego Towarzystwa Muzycznego dla najmłodszych pt. „Muzyka 
zegarów” 
 
MAJ 



4: Spektakl Colas Breugnon 
11: Udział i współorganizacja imprezy Kulturomaniak w Mrozach 
15: kolejny koncert WTM pt. „Niech żyje cyrk” 
30: Piknik Rodzinny u Księży Marianów w Sulejówku 
 
 
 
CZERWIEC 
9: spotkanie teatralne – czytanie tekstu z podziałem na role. Wieczór autorski Joli Knap 
12: ostatni koncert WTM pt., „Kosmiczne przygody” 
 
w tym roku kilkakrotnie byliśmy z naszym spektaklem „No i jak tu nie jechać” na gościnnych 
występach m.in. w Łodzi, Włocławku, Mrozach, Legnicy, Warszawie, 
Obecnie w produkcji jest płyta audio z tym właśnie spektaklem/ 
 
W Domu Kultury odbywają się następujące zajęcia:  
 

• Zajęcia plastyczne – opiekun: Elżbieta Pankiewicz.  
Grupa I – dzieci przedszkolne – 1 raz w tygodniu 2 godz. – czwartek (godz. 14-15)  
Grupa II – dzieci ze szkoły podst. – 1 raz w tygodniu 2 godz. – czwartek (godz. 15-17)  
Grupa III – młodzież gimnazjalna – 1 raz w tygodniu 2 godz. – piątek (godz. 14-16.30).  
Grupa IV – młodzież dorosła – 1 raz w tygodniu 2 godz. – piątek (godz. 16.30-19).  
 

• Zajęcia muzyczne – nauka gry na gitarze – opiekun: Dariusz Kowalczyk.  
Grupa starsza – 1 razy w tygodniu 3 godz. – piątek (godz. 19-21),  
Grupa licealna – 1 raz w tygodniu 3 godz. – sobota (godz. 10-13).  
 

• Grupa rockowa 1raz w tyg 
 

• Zajęcia muzyczne przy OSP – kapelmistrz Zdzisław Pytko  
 

 
• Spotkania terapeutyczne z osobami uzależnionymi – opiekun Ewa Wdowińska 

„Fundacja Pinokio” – 1 raz w tyg. 2 godz. – czwartek (godz. 14-16).  
 

• Klub Przyjaciół Poezji Gałczynskiego opiekun: Piotr Siła -  1 raz w miesiącu.  
 

• Harcerze: 63 DH „Ogień” – drużynowa: Agnieszka Wacławska – zbiórki 1 raz w tyg. 
2 godz. – sobota (godz. 11-13).  

 
 
Oddział w Michałowie:  
 

• Zajęcia klubowe, siłownia – opiekun: Dariusz Kowalczyk: poniedziałki, środy, piątki 
w godz. 18-20  

 

Dom Kultury jest instytucją otwartą na współpracę ze wszystkimi placówkami kulturalnymi i 
edukacyjnymi z całego rejonu.  

Bardzo ważna jest dla nas pomoc sponsorów i ludzi życzliwych, którzy niosą ją często 
bezinteresownie. Oprócz darowizn od osób prywatnych otrzymujemy materialną pomoc 
niefinansową od wielu firm.  



W salach Domu Kultury odbywają się także zebrania, spotkania, szkolenia dla mieszkańców. 
Zbierane są także podatki przez Sołtysa. 

W Domu Kultury pracuje na umowę o pracę 5 osób: Dyrektor cały etat, pracownik 
gospodarczy ½ etatu, instruktor – scenograf ½ etatu, księgowa ½ etatu, kierownik 
administracyjny cały etat; na umowę zlecenie: instruktorzy zajęć, wokalnych i teatralnych, 
palacze, a także obsługa gospodarcza i techniczna Oddziału w Michałowie. 
 
 

* Ostateczną jest wersja wygłoszona podczas Sesji Rady Miejskiej w Halinowie w dniu 1 czerwca 2010 roku 
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